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Utalelse til kommuneplanen for Lindås

tr

Lindås kommune har invitert innbyggerne i kommunen til å uttale seg om forslaget til
kommuneplan, som etter det jeg forstår skal gjelde fram til 2029.

Jeg er innflytter i kommunen. Jeg har bodd i det som tidligere var Romarheim /Urdal
skolekrets i snart 25 år. Det klart viktigste forhold som må vurderes i kommuneplanene er
hva som skal skje med naturressursene i området, hvem som skal eie disse ressursene og
hvordan forvaltningen og utnyttelsen skal skje.

Primærnæringene var i utganspunktet svært viktige her. Gårdene var små og tradisjonelle
jordbruksressurser temmelig marginale. Men gårdene eide rike ressurser særlig knyttet til
utmark, til elver, fjell, fjord, skog, jakt, fiske, stein og grus mv. Folket her utnyttet disse
ressursene selv, til dels gjennom temmelig store næringstiltak. Det klart største i
Romarheim/Urdal var for 50 år siden Osterfjorden Fartoy og Sandeigarlag som utvant
sand og grus og fraktet massene til Bergen for salg der. Fartøylaget, som selskapet ble
kalt i daglig tale, var den største bedriften som noensinne har vært i indre Osterfjorden
målt i antall arbeidsplasser. Folk her greide seg derfor rimelig greit, og samfunnet deres
ble en sterk skapende faktor i samfunnsutviklingen

De aller fleste bedrifter som dette er nå gått til grunne. Fartøylaget ved at både selskapet
og ressursene er overtatt i all hovedsak av et belgisk firma. Kapitalkrefter som BKK, også
utenlandske, har overtatt lignende lokalt eide ressurser i andre lokalsamfunn i nabolaget,
feks vannkraft.

Mange av de lokalsamfunnen dette gjelder er i ferd med selv å gå til grunne. Det er en
svært farlig utvikling - for bygda og for demokratiet.

Hovedoppgava for kommunen bør vere - ogsa gjennom planarbeidet - å snu denne
utviklingen.
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